



Convincing victories for Day and Trivisanutto in Kristianstad

02.06.2019



To finish the Swedish Kart Grand Prix in style, the last races proved to be very interesting in the Kristianstad sun. The third Competition of the FIA Karting European Championship - OK & Junior slightly changed the positions and scores of the provisional rankings. The last meeting of the season, in more than a month and a half at Le Mans (FRA), promises to be exciting for the awarding of the titles.

The Swedish Competition was very selective on the Åsum Ring circuit, which has reinforced its reputation as a difficult and demanding track. Always proactive in organisation, the Kristianstad Kart Klubb has managed a very enjoyable meeting, in close collaboration with the RGMCC Group, the Promoter of the FIA Karting Championships. Several innovations enhanced the sporting spectacle in front of a large audience.

After a Saturday entirely devoted to Qualifying Heats, the last races of this selective phase finalised the list of 34 Finalists in a heightened atmosphere. This third meeting of the FIA Karting European Championship - OK & Junior 2019 has once again proven, if it were necessary, the complexity of high-level kart racing where nothing is decided in advance between the exceptionally talented Drivers and highly professional teams.

Junior - Victorious return for Jamie Day

Tuukka Taponen (FIN - Redspeed / IAME / Vega) took the lead after the Junior Qualifying Heats ahead of Nikita Bedrin (RUS - Tony Kart / Vortex / Vega) and Andrea Kimi Antonelli (ITA - KR / IAME / Vega). Bedrin immediately took the lead over Antonelli at the start of the Final while Jamie Day (ARE - Exprit / Vortex / Vega) started his recovery from 7th on the grid. He took the lead place before the halfway point and flew to an irresistible victory for the Lennox Racing Team. A VDK Racing Driver since Genk, where he had won, Marcus Amand (FRA - Kosmic / IAME / Vega) also made a remarkable comeback from 6th place to mount the second step of a podium which was completed for the first time by Kajus Siksnelis (LTU- Tony Kart / Vortex / Vega) from the Ward Racing Team. Taponen made a strategic mistake on the first lap and ultimately dropped to 12th. Bedrin and Antonelli finished in the top five. Behind Philip Victorsson (SWE - Tony Kart / Vortex / Vega), Thomas Ten Brinke (NLD - FAKart / Vortex / Vega) regained nine places to 7th position and Suleiman Zanfari (MAR - Tony Kart) / Vortex / Vega) took 10 positions to 8th place.

2nd after his recent victory at Genk, Marcus Amand is at the top of the Championship with a small lead over Thomas Ten Brinke and Tuukka Taponen.

Provisional classification of the FIA Karting European Championship - Junior after the third event at Kristianstad:

- 1- Marcus Amand - 68 points
- 2- Thomas Ten Brinke - 58 points
- 3- Tuukka Taponen - 49 points
- 4- Jamie Day - 45 points
- 5- Nikita Bedrin - 45 points

The winner in Sweden, Trivisanutto gets closer to Patterson

On equal points after the Qualifying Heats, Dexter Patterson (GBR - KR / IAME / LeCont) and Lorenzo Trivisanutto (ITA - KR / IAME / LeCont) shared the front row on the starting grid of the Final. Pedro Hiltbrand (ESP - CRG / IAME / LeCont) went on the offensive immediately, which put Patterson in trouble but Trivisanutto was able to take the lead on the fourth lap. Gabriele Mini' (ITA - Parolin / TM Racing / LeCont) and Luigi Coluccio (ITA - Birel ART / TM Racing / LeCont) followed in his wake and monopolised the top three at a distance from the chasing pack. Lorenzo Trivisanutto took a major victory with CV Performance Group, while Mini, an official Parolin Racing Kart Driver, came back to within three tenths. As at the last World Championship here in Kristianstad, Luigi Coluccio was 3rd on the podium for the official Birel ART Racing team. Patterson was back in 5th position behind Matias Salonen (FIN - KR / IAME / LeCont), who was penalised later due to an incorrectly positioned front fairing. Patterson recovered a not inconsiderable 4th place in the Championship and Joseph Turney (GBR - Tony Kart / Vortex / LeCont) was rewarded for his efforts with 5th place. Dino Beganovic (SWE - Tony Kart / Vortex / LeCont) had a tough race before finishing 27th, while Dilano Van T'Hoff (NLD - Exprit / TM Racing / LeCont) could not qualify for the Final.

Provisional classification of the FIA Karting European Championship - OK after the third event at Kristianstad:

- 1- Dexter Patterson - 81 points
- 2- Lorenzo Trivisanutto - 77 points
- 3- Gabriele Mini' - 63 points
- 4- Taylor Barnard - 33 points
- 5- Dilano Van T'Hoff - 30 points

The fourth and final competition of the FIA Karting European Championship - OK & Junior will take place from 19th to 21st July in France on the Le Mans circuit.

Victoires convaincantes de Day et Trivisanutto à Kristianstad

Pour conclure en beauté le Kart Grand Prix de Suède, les dernières Courses se sont avérées tout à fait intéressantes sous le soleil de Kristianstad. La troisième Compétition du Championnat d'Europe FIA Karting OK & Junior a légèrement modifié les positions et les scores des classements provisoires. Le dernier rendez-vous de la saison, dans plus d'un mois et demi au Mans (FRA), s'annonce déjà passionnant pour l'attribution des titres.

La Compétition suédoise aura été très sélective sur le tracé de l'Åsum Ring qui a renforcé sa réputation de circuit difficile et exigeant. Toujours à la pointe de l'organisation, le Kristianstad Kart Klubb a réussi un très beau meeting en étroite collaboration avec RGMMC Group, le Promoteur des Championnats FIA Karting. Plusieurs innovations ont agrémenté le spectacle sportif en présence d'un public conséquent.

Après une journée de samedi entièrement consacrée aux Manches Qualificatives, les dernières Courses de cette phase sélective ont apporté la dernière touche à la liste des 34 Finalistes dans une ambiance survoltée. Ce troisième rendez-vous du Championnat d'Europe FIA Karting - OK & Junior 2019 a de nouveau prouvé, s'il en était besoin, la complexité de la Compétition karting de haut niveau dans laquelle rien n'est joué à l'avance entre des Pilotes exceptionnellement talentueux et des équipes d'un très grand professionnalisme.

Junior - Retour victorieux pour Jamie Day

Tuukka Taponen (FIN - Redspeed/IAME/Vega) avait pris la tête à l'issue des Manches Qualificatives Junior devant Nikita Bedrin (RUS - Tony Kart/Vortex/Vega) et Andrea Kimi Antonelli (ITA - KR/IAME/Vega). Bedrin prenait tout de suite l'avantage sur Antonelli au départ de la Finale pendant que Jamie Day (ARE - Exprit/Vortex/Vega) entamait sa remontée depuis la 7e position sur la grille de départ. Il s'emparait de la première place avant la mi-course et s'envolait vers une victoire irrésistible pour le compte du Lennox Racing Team. Pilote VDK Racing depuis Genk, où il s'était imposé, Marcus Amand (FRA - Kosmic/IAME/Vega) effectuait lui aussi un retour remarqué depuis le 6e rang pour monter sur la deuxième marche d'un podium complété pour la première fois par Kajus Siksnelis (LTU- Tony Kart/Vortex/Vega) du team Ward Racing. Taponen commettait une erreur stratégique dans le premier tour et rétrogradait finalement 12e. Bedrin et Antonelli terminaient dans le top 5. Derrière Philip Victorsson (SWE - Tony Kart/Vortex/Vega), Thomas Ten Brinke (NLD - FA Kart/Vortex/Vega) regagnait 9 places en 7e position et Suleiman Zanfari (MAR - Tony Kart/Vortex/Vega) reprenait 10 positions au 8e rang.

Second après sa récente victoire à Genk, Marcus Amand s'installait en tête du Championnat avec une petite avance sur Thomas Ten Brinke et Tuukka Taponen.

Classement provisoire du Championnat d'Europe FIA Karting - Junior après la troisième épreuve de Kristianstad :

- 1- Marcus Amand - 68 points
- 2- Thomas Ten Brinke - 58 points
- 3- Tuukka Taponen - 49 points
- 4- Jamie Day - 45 points
- 5- Nikita Bedrin - 45 points

Vainqueur en Suède, Trvisanutto se rapproche de Patterson

A égalité de points après les Manches Qualificatives, Dexter Patterson (GBR - KR/IAME/LeCont) et Lorenzo Trvisanutto (ITA - KR/IAME/LeCont) se partageaient la première ligne sur la grille de départ de la Finale. Pedro Hiltbrand (ESP - CRG/IAME/LeCont) passait tout de suite à l'offensive, ce qui mettait Patterson en difficulté. Trvisanutto pouvait ainsi s'emparait de la première position dès le 4e passage. Gabriele Mini' (ITA - Parolin/TM Racing/LeCont) et Luigi Coluccio (ITA - Birel ART/TM Racing/LeCont) suivaient dans la foulée et monopolisaient le top 3 à distance du peloton de chasse. Lorenzo Trvisanutto signait une victoire importante avec CV Performance Group, tandis que Mini, pilote officiel Parolin Racing Kart, revenait à trois dixièmes. Comme lors du dernier Championnat du Monde ici-même à Kristianstad, Luigi Coluccio offrait la 3e marche du podium à l'équipe officielle Birel ART Racing. Patterson revenait en 5e position derrière Matias Salonen (FIN - KR/IAME/LeCont), qui rétrogradait plus tard à cause d'une pénalité de carénage avant incorrectement positionné. Patterson récupérait ainsi une 4e place non négligeable dans l'optique du Championnat et Joseph Turney (GBR - Tony Kart/Vortex/LeCont) était récompensé de ses efforts par la 5e position. Dino Beganovic (SWE - Tony Kart/Vortex/LeCont) a vécu une Course difficile avant de terminer 27e, tandis que Dilano Van T'Hoff (NLD - Exprit/TM Racing/LeCont) ne parvenait pas à se qualifier pour la Finale.

Classement provisoire du Championnat d'Europe FIA Karting - OK après la troisième épreuve de Kristianstad :

- 1- Dexter Patterson - 81 points
- 2- Lorenzo Trvisanutto - 77 points
- 3- Gabriele Mini' - 63 points
- 4- Taylor Barnard - 33 points
- 5- Dilano Van T'Hoff - 30 points

La quatrième et dernière Compétition du Championnat d'Europe FIA Karting - OK & Junior aura lieu du 19 au 21 juillet en France sur le circuit du Mans.